

# Referat af bestyrelsesmøde 15-02-2023

**Til stede:** Bodil, Ellen Margrethe, Jens, Mathias, Myssoun og Melia

**Afbud:** Hubert, Sawsan, Salah og Sulaiman

**Referent:** Melia

## 1. Nyt fra Melia

Der afholdes fællesmøde for frivillige torsdag d. 23.2 kl. 18.30, hvor vi skal høre om de frivilliges sparringsbehov og tale om program. Frivillige vil også kunne melde sig til kommende aktiviteter. Ærindet vil også være at begynde at igangsætte arbejdsgrupper der kan fokusere på at udvikle Netværkshusets forskellige indsatser, såsom sprogtræning og lektiehjælp. Indsatserne skal i højere grad vil bidrage til at brugerne lære at klare sig selv (hjælp til selvhjælp) og til at danne netværk brugerne imellem. Melia, Bodil, Mathias, Jens og Jeanne deltager i mødet.

## 2. Kodeks for samvær og samarbejde

Næste version af udkast til kodeks for "Samvær og samarbejde i Netværkshuset" blev drøftet.

Et ekstra punkt, hvor der står, at frivillige og brugere ikke må tage betaling fra andre i forbindelse med services, f.eks. klipning, akupunktur mv. blev drøftet efter en episode hvor der er blevet taget betaling for sidstnævnte. Dette er der blevet taget hånd om. Der er derfor formentlig behov for at markere i et kodeks, at alle udover koordinatoren arbejder frivilligt. Men der bør også stå at Netværkshuset kan opkræve penge i forbindelse med arrangementer, fællesspisninger, udflugter og i cykelværkstedet.

Kodekset skal formuleres mere positivt og mildt end det er på nuværende tidspunkt, så man får lyst til at leve op til den og være med til at skabe den gode atmosfære, som gør det rart for alle at komme i huset. F.eks. skal der i stedet for at stå "Rygning i Netværkshuset er forbudt" stå "Rygning foregår udendørs". Der kan også tilføjes at nye aktiviteter er velkomne og at det aftales med koordinator og bestyrelsen på forhånd. Bodil og Jeanne omformulerer kodekset i en mere positiv og indbydende tone.

## 3. Bemærkninger til ændring i vedtægter?

Ændringer til Netværkshusets vedtægter blev drøftet. I denne forbindelse blev der sondret mellem *frivillige* og *medlemmer* i Netværkshuset. Flere af bestyrelsesmedlemmerne mener, at alle frivillige også bør være medlemmer, altså betale medlemskontingent og dermed få adgang til Årsmøderne. Unge frivillige med tilknytning i kortere perioder kan være undtaget. Derfor bør vi gøre mere ud at markere, at frivillige i Netværkshuset også som udgangspunkt skal være medlemmer af foreningen, ved at betale et medlemskontingent på 100 kr. om året.

Rettelse i § 18 stk. 1: Medlemmer har møde-, tale- og stemmeret på Årsmødet.  
Stk. 5 slettes.

Rettelse i § 5: Der skrives: "På foregående" i stedet for "sidste årsmøde".

Tilføjelse til § 6: Kontingentåret går fra 1.1 til 31.12.

#### **4. Haveprojekt – hvor langt er vi?**

Ida (bæredygtighedskonsulent ved Gentofte Kommune), Karen (Grøn Guide Gentofte) og Melia er næsten færdig med ansøgningen til Nordeafondens *Her gror vi*-pulje, hvor vi søger midler til haveprojektet. Ansøgningsfristen er onsdag d. 22.2. Melia arbejder hjemmefra mandag d. 20.2 og tirsdag d. 21.2 for at gøre ansøgningen færdig i Nordeafondens ansøgningssystem.

#### **5. Sommerfest 26. august**

Koret Verdens Sangfulde, med medlemmer fra mange forskellige lande har sagt ja til at optræde til sommerfesten lørdag d. 26. august.

#### **6. Ukrainsk uafhængighedsdag 24. august og Ukrainerfest Nationaldragts-dag fredag 19. maj, dagen efter Kristi Himmelfart?**

I lighed med at vi afholder andre kulturelle arrangementer som Nowruz og Eid (Afslutning på Ramdan) for alle Netværkshusets brugere og frivillige, skal vi også afholde ukrainske fest/mærkedage. Den ukrainske uafhængighedsdag og nationaldragtsdagen er bud på sådanne arrangementer. Det blev aftalt, at vi taler sammen med husets nye ukrainske frivillige Oksana om hvilke fester der kan arrangeres i huset og hvornår de kan og bør afholdes. Hun vil formentlig kunne agere tovholder til arrangementerne.

#### **7. Besøg af PwC fredag 28/4 kl. 9-12.**

Det besluttes, at vi gerne vil tage imod hjælp og sparring fra revisor- og rådgivningsvirksomheden PwC fredag d. 28.4 fra kl. 9-12. Jens kan deltage og vi skal spørge alle frivillige om de er interesseret i at deltage, når vi ved mere om indhold for besøget. Det foreslås at nogle af konsulenterne laver noget praktisk arbejde, fx maler nogle vægge i Netværkshuset og gør legerummet pænere og andre hjælper os med organisering og strategiarbejde.

## **8. Jens stiller op til valg til DRCs Repræsentantskab**

Jeg fortalte, at han stiller op til DRCs repræsentantskab og man kan stemme på ham fra d. 13-27.2. Der kommer en mail om det fra DRC d. 13/2.

## **9. Årsmødet d. 21.3**

Karin Rasch, som tidligere har været dirigent til Årsmøderne har af flere grunde meldt afbud til Årsmødet. Jens har spurgt Sara Koust fra DRC om hun kan varetage opgaven som dirigent og hun har sagt ja.

Det blev pointeret at der bør laves en god forventningsafstemning med og introduktion til den nye bestyrelse der vælges på årsmødet, så bestyrelsesmedlemmerne og suppleanterne ved hvad der forventes af dem.

## **10. Evt.**

Huberts spørgsmål om udskiftning af vaskemaskine blev taget op. Nuværende vaskemaskine virker dårligt og bestyrelsen blev derfor enige om at der skal købes en ny. Dette sørger Hubert for.

Ellen Margrethe foreslog, at vi inviterer husets brugere til temamøder med fagforeninger som 3f, FOA og Dans Sygeplejeråd. Der kan f.eks. være fokus på sundhed en aften og fokus på industri en anden. Det blev også foreslået at invitere oplægsholdere til at fortælle om dét at gå i en dansk børnehave og vuggestue for at styrke familiernes viden om og tilhørsforhold til disse.

Det blev pointeret, at værtsrollen ikke fungerer optimalt. Det er fortsat svært at vie sin rolle til at være vært, når der er flere brugere end frivillige, og brugere efterspørger hjælp. Derfor skal værtsrollen fortsat italesættes og man må som vært så vidt muligt forsøge at blive i receptionen/ved informationsbordet og henvise til andre frivillige, når man har rollen som vært.

**Næste bestyrelsesmøde er onsdag d. 15.3 kl. 19.00**